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Interpellatie van de h. COOLS : "Transparantie" gedeelte. 
 
De h. Cools is van mening dat transparantie essentieel is in het openbaar bestuur. Het is een 

kwestie van goed bestuur en vertrouwen van de burgers in het overheidsoptreden.  
De voorbije jaren heeft de gewestelijke wetgever zich ingespannen om deze transparantie te 

versterken voor alle Brusselse besturen op gewestelijk of lokaal niveau. 
Dit wordt weerspiegeld in het gemeenschappelijk decreet en de ordonnantie van 16 mei 2019 

betreffende de openbaarheid van bestuur in de Brusselse instellingen. 
Bij het raadplegen van de gemeentelijke website heeft de h. Cools echter vastgesteld dat nog 

niet alle informatie die beschikbaar zou moeten zijn onder de rubriek Transparantie, aanwezig is.  
Voor beslissingen om personeel van niveau A aan te werven, te bevorderen of te vervangen is 

de informatie alleen beschikbaar voor 2020 en 2021. 
Voor vergunningen die aanzienlijke gevolgen voor het milieu kunnen hebben (artikel 12 van de 

ordonnantie) is de informatie alleen beschikbaar voor 2021. 
Voor milieuplannen en -programma's (artikel 11 van de ordonnantie) verschijnen de woorden 

"In constructie" wanneer je op dit tabblad klikt in de sectie Transparantie. 
Hetzelfde geldt voor artikel 14, § 1 van deze ordonnantie, dat het volgende bepaalt: "Los van 

het feit of een milieueffectenrapport of een effectenstudie werd opgemaakt, maken de bevoegde 
bestuurlijke overheden binnen dezelfde termijn de in het eerste lid bedoelde documenten openbaar 
wanneer zij belangrijke gevolgen kunnen hebben voor het milieu of voor de ruimtelijke ordening.". 

Artikel 15 voorziet in informatie over onmiddellijke gevaren voor de gezondheid. Het is 
begrijpelijk dat dergelijke informatie op dit moment niet nodig wordt geacht, aangezien de 
covidepidemie voorbij is. Maar zou het niet beter zijn dan de huidige situatie, waarin je, als je op dit 
tabblad klikt, de melding "Accès refusé " krijgt? 

Bijna 5 jaar na de goedkeuring en inwerkingtreding van de eerder genoemde ordonnantie zijn 
er nog steeds inspanningen nodig om het onderdeel Transparantie van de gemeentelijke website te 
voltooien.  

Artikel 7 van deze ordonnantie bevat de volgende bepalingen: "De bestuurlijke overheden 
wijzen intern minstens één persoon aan die als taak heeft om de bestuursdocumenten evenals de 
milieu-informatie die openbaar gemaakt moeten worden in de rubriek « transparantie » van hun 
website te verzamelen en in te staan voor de door deze ordonnantie vereiste openbaarmaking. De 
bestuurlijke overheden delen de Commissie voor toegang tot bestuursdocumenten de naam en de 
contactgegevens mee van deze persoon.". 

Wie is benoemd door het college? Wanneer vond deze benoeming plaats?  
Het laatste raadpleegbare jaarverslag over de bezoldiging en de voordelen van de verkozenen 

dateert van 2022. Wanneer wordt het verslag over 2023 voorgelegd aan de gemeenteraad en 
gepubliceerd op de website?  

Het OCMW is ook onderworpen aan deze ordonnantie. De informatie op de website van het 
OCMW is leesbaarder dan die op de gemeentelijke website. Deze informatie wordt bijgewerkt voor de 
algemene beleidsnota, het jaarverslag en het activiteitenverslag. Voor andere informatie 
(overheidsopdrachten, subsidies, studies …) dateert de laatste informatie van 2022. Hetzelfde geldt 
voor de informatie over de vergoedingen en voordelen van de vertegenwoordigers: de situatie in 2023 
is nog niet gepubliceerd op de website van het OCMW. 

De begroting voor het lopende jaar en de laatste rekeningen zijn twee belangrijke documenten 
die informatie geven over het beheer van de gemeente. De begroting 2024 kan via de zoekmachine op 
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de site gevonden worden. Waarom niet ook een link opnemen in het tabblad "Officiële publicaties" 
onder de rubriek "Transparantie" op de site? De h. Cools van zijn kant kon de rekening van de 
gemeente 2022 niet vinden, zelfs niet met behulp van de zoekmachine.  

Met uitzondering van vzw Bijschoolse Activiteiten is de informatie op de site voor de 10 
gemeentelijke vzw's beperkt tot het door de gemeenteraad benoemde bestuur, de statuten van de 
vzw en hun beheersovereenkomsten met de gemeente. Publicatie van de jaarverslagen van deze vzw's 
zou de Ukkelaars beter informeren over hun activiteiten. Het Plaatselijk Werkgelegenheidsagentschap 
(PWA) en het Sociaal Woonbureau Ukkel (SWU) zijn juridisch gezien geen zogenaamde gemeentelijke 
vzw's. In de praktijk zijn ze nauw verbonden met de gemeente, die hen subsidieert, en de 
gemeenteraad benoemt grotendeels hun vertegenwoordigers. De h. Cools is daarom van mening dat 
de gemeentelijke website soortgelijke informatie moet bieden voor verenigingen zoals het PWA en de 
SWU en voor gemeentelijke vzw's in de strikte zin van het woord.  

Sinds de goedkeuring van een ordonnantie op 17 juli 2020 wordt het principe "Once only" 
toegepast om het leven van de burgers te vereenvoudigen. Volgens dit beginsel en deze ordonnantie 
mag een bestuur, incl. een gemeentebestuur, geen documenten meer opvragen die het al in zijn bezit 
heeft of waartoe het toegang kan hebben. Deze ordonnantie is nog niet volledig toegepast in Ukkel 
aangezien documenten zoals een uittreksel van een aanslagbiljet of een gezinssamenstelling nog 
steeds soms worden opgevraagd. Hoe staat het met de uitvoering van deze ordonnantie binnen het 
gemeentebestuur? 

De ordonnantie van 22 februari 2024 over lokaal bestuur voert wijzigingen in de nieuwe 
gemeentewet in die van kracht worden na de vernieuwing van de gemeenteraden. Een van deze 
wijzigingen bepaalt dat de gemeenteraad in zijn huishoudelijk reglement de gedrags- en 
deontologische regels moet vastleggen die van toepassing zijn op gemeenteraadsleden en leden van 
het college van burgemeester en schepenen. Een gedachtewisseling over deze ethische regels zou 
kunnen plaatsvinden in het kader van de werkgroep die het college heeft toegezegd op te richten om 
het voorstel van de h. Cools te onderzoeken om een gemeenschappelijke verklaring van alle fracties 
van de raad op te stellen over de beste praktijken die als volksvertegenwoordiger of kandidaat-
vertegenwoordiger moeten worden gevolgd. Deze ordonnantie slaat ook een nieuwe weg in door 
meer publiciteit te geven aan burgerinterpellaties en door het college in staat te stellen bemiddeling 
te organiseren met de auteurs van dergelijke interpellaties. Gezien de noodzaak om al deze 
veranderingen voor te bereiden is het misschien een goed idee om te anticiperen op de verplichting 
om burgerinterpellaties openbaar te maken.  

De transparantie en openbaarheid van debatten wordt ook gewaarborgd door de 
heruitzending van gemeenteraadsvergaderingen, die te volgen zijn op YouTube. Een paar maanden 
geleden wees de h. Cools er echter op dat er geen link naar deze YouTube-uitzending te vinden was in 
het gedeelte "Gemeenteraad" van de website van de gemeente. Er wordt zelfs niet vermeld dat de 
herhaling op YouTube kan worden gevolgd. De link verschijnt echter wel op het Facebook-account van 
de gemeente op de dag van de zitting van de raad. 

Transparantie is geen garantie voor goed bestuur maar wel een van de voorwaarden ervoor. 
Daarom wil de h. Cools graag een update geven over de huidige stand van zaken met betrekking tot 
transparantie in Ukkel.  

 
Schepen Gol-Lescot antwoordt dat de website alleen melding maakt van aanwerving en 

promotie op A-niveau voor de jaren 2020 en 2021 omdat er in 2022 en 2023 geen werving heeft 
plaatsgevonden. Misschien moet er voor de duidelijkheid "nihil" in de tabel staan.  

Met betrekking tot de vragen van de h. Cools over de verschillende vergunningen herinnert 
schepen Gol-Lescot eraan dat het volgens artikel 11, 12 en 14 van de ordonnantie de 
verantwoordelijkheid van de bevoegde autoriteiten is om te zorgen voor publicatie op hun website en 
dat de bevoegde autoriteit in kwestie vaker het gewest dan de gemeente is.  

De aangewezen persoon is mevr. Yamina Daoud, belast met externe communicatie, na een 
beslissing van het college van 26 november 2019.  

De publicaties moeten voor 30 juni van dit jaar worden gedaan, zoals elk jaar.  
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De h. Cools beweert dat hij de rekeningen niet kan vinden op de website van de gemeente. Als 
je echter het woord "rekeningen" intypt, kom je op de pagina van de ontvanger waar de rekeningen 
van 2021 en 2022 worden vermeld.  

Op de startpagina van de website staat een link naar de webcast van de 
gemeenteraadsvergaderingen: "Live uitzending". Deze link wordt 8 dagen voor de 
gemeenteraadsvergadering geactiveerd.  

Wat de vzw's betreft, worden het PWA en het SWU niet genoemd omdat het geen 
gemeentelijke vzw's zijn. De gemeente biedt vzw's die geen website hebben de mogelijkheid om 
andere documenten dan die op de website te verspreiden.  

Wat betreft de documenten die van burgers worden gevraagd, erkent schepen Gol-Lescot dat 
er bij het personeel nog steeds een reflex kan bestaan om documenten te vragen die niet langer nodig 
zijn. Bepaalde delen van de ordonnantie moeten nog deel gaan uitmaken van de dagelijkse praktijk.  

Het huishoudelijk reglement zal moeten worden aangepast om de veranderingen in de 
gemeentewet op te nemen, vooral met betrekking tot burgerinterpellaties. Dit zal een van de taken 
van de volgende legislatuur zijn. 

Aanpassingen aan de bezoldigingen worden over het algemeen op hetzelfde moment gemaakt 
als de rekeningen. De rekeningen worden goedgekeurd door de gemeenteraad tijdens de vergadering 
in juni en uiterlijk 30 juni gepubliceerd op de website.  

 
De h. Cools is van mening dat de gemeentelijke website een link moet bevatten naar de 

websites van de vzw's als die er zijn, en in ieder geval de jaarverslagen van de vzw's moet bevatten, 
die elektronisch beschikbaar zijn in BOS. De verslagen van het SWU en het PWA zouden ook moeten 
worden opgenomen aangezien deze zonder veel moeite bij hun verantwoordelijken kunnen worden 
opgevraagd.  

Hoewel het waar is dat sommige gegevens niet van de gemeente maar van het Gewest komen, 
zou het toch gepast zijn om ze te integreren in de gemeentelijke website, met het oog op het 
informeren van de burgers en het vergemakkelijken van hun administratieve stappen.  

 
Schepen Gol-Lescot zal de voorstellen van de h. Cools met betrekking tot de ontwikkeling van 

de website en het huishoudelijk reglement zeker doorgeven. 
Zij wijst in het bijzonder op de suggestie om een link op te nemen naar de website van elke 

vzw. Er moeten ook links komen naar Open Permit zodat de burgers hun weg kunnen vinden.  
 


